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درمکتب امام

اصلرابردشمنیوفریبابرقدرتها
باخودبگذارید

باید با دقت تمام کید و فریب استکبار شرق و غرب را شناخت و خنثی نمود. 

ملت های مسلمان باید اصل را بر دشمنی و فریب ابرقدرتها با خود بگذارند، مگر 

اینکه خلاف عینی و عملی آن را مشاهده و لمس و باور نمایند.
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اخبار کوتاه

فرماندهقرارگاهقدسسپاه
سرتیپتمامشد

ســردار محمد مارانی فرمانده قرارگاه عملیاتی قدس نیروی زمینی 
سپاه، درجه سرتیپ تمامی خود را از دستان مبارک فرمانده معظم کل 

قوا دریافت کرد.
به گزارش فارس در این دیدار که سرلشکر پاسدار سیدیحیی صفوی 
دستیار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل قوا، سرلشکر غلامعلی رشید 
فرمانده قرارگاه مرکزی خاتم الانبیاء)ص(، امیر دریابان علی شمخانی دبیر 
شورای عالی امنیت ملی، سردار حسین سلامی جانشین فرمانده کل سپاه 
و سردار محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه حضور داشتند، سردار 
مارانی توسط فرماندهی معظم کل قوا به درجه سرتیپ تمامی نائل شد.
سردار مارانی که مسئولیت فرماندهی سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان 
را به عهده داشت، در بهمن ماه 93 با حکم فرمانده کل سپاه به عنوان 
فرمانده قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه در جنوب شرق کشور منصوب 

شد.

مسئولیتاصلیامنیتزائراناربعین
برعهدهعراقاست

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی با بیان اینکه مسئول اصلی امنیت 
زائران از مرز ایران به عراق طرف عراقی اســت گفت: دولت عراق برای 

امنیت کل زائران که نزدیک به 20 میلیون نفرند برنامه وسیعی دارد.
حســین ذوالفقاری معاون امنیتی وزیر کشور ظهر امروز در نشست 
خبری برای تشــریح آخرین برنامه ها و اقدامات صورت گرفته نسبت به 
برگزاری مراســم اربعین حسینی که در وزارت کشور برگزار شد افزود: 
دولت عراق برای امنیت کل زائران که نزدیک به 20 میلیون می شــود، 
برنامه وســیعی دارد، البته ما نیز کمیته امنیتی در ستاد عراق زیر نظر 

سفیرمان را داریم که جلسات مشترکی با مسئولین عراقی دارند.
معاون امنیتی وزیر کشــور در ادامه این نشست با بیان اینکه صدور 
ویزا برای مراســم اربعین در 4 مرکز از جمله ســفارت عراق در تهران، 
کنسولگری های خراسان رضوی، کرمانشاه و خوزستان از یک هفته قبل 
آغاز شده و تا دو روز مانده به مراسم اربعین ادامه خواهد داشت، گفت: 
همچنین از 10 تا 15 مهر نیز با حضور افرادی از کشــور عراق در 12 

نقطه از کشور صدور ویزا شروع می شود.

ضرورتحفظکرامتوشخصیتدانشجویان
وتشکلهایدانشجویی

وزیر اطلاعات در همایش نمایندگان وزیر علوم در هیئت نظارت بر 
تشکل های اسلامی دانشگاه ها گفت: آنچه که موجب بی نظمی و ناهنجاری 
می شود تحقیر شخصیت انسان ها و بی احترامی است و آنچه که موجب 
آرامش و امنیّت اســت احترام به همدیگر و پرهیز از تخریب شخصیت 
دیگران اســت و برهمین اساس در انتخابات مجلس شورای اسلامی در 
سال گذشته نیز وزارت اطلاعات کوشید تا فضای جامعه شاهد تخریب 
نامزدهای انتخاباتی نباشد و نتیجه این اقدام نیز همانگونه که مشاهده 

شد برگزاری با آرامش انتخابات در سراسر کشور بود.
وی با تاکید بر حفظ حرمت و شخصیت دانشجویان در همه  محیط 
 های دانشــگاهی گفت: اگر با سوالات و شبهه دانشجویان مواجه شدیم 
باید با استدلال و منطق آنها را اقناع کنیم زیرا قطعا در صورت  برخورد 

سلبی، با همراهی آنان مواجه نخواهیم شد.

نشستنمایندگاناصولگراومستقل
برایجمعبندیدربارهانتخابات

عضو فراکسیون ولایت مجلس گفت: نمایندگان اصولگرا و مستقل 
مجلس تا پایان هفته نشســتی را برای هماهنگی در خصوص مســائل 
سیاسی کشور و از جمله انتخابات ریاست جمهوری برگزار خواهند کرد.
اکبر رنجبرزاده نماینده مردم اسدآباد در مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با  فارس، گفت: بناست تا پایان هفته آینده اکثریت نمایندگان 
اصولگرا و مستقل مجلس نشستی را به منظور جمع بندی در خصوص 
مسائل سیاسی آتی و از جمله انتخابات ریاست جمهوری برگزار کنند.

وی افزود: بنا داریم تا در این نشســت حرکت هایی را در اســتان ها 
در ارتباط با مسائل مربوط به انتخابات ریاست جمهوری و مسائل دیگر 

صورت دهیم.
عضو فراکسیون ولایت مجلس اظهار داشت: به نظرم مجلس نباید 
در بحث انتخابات ریاســت جمهوری منفعل باشد و باید به طور جد به 

موضوع ورود پیدا کند و معتقدم هنوز نباید روی مصداق ها کار کرد.
رنجبرزاده در پایان با بیان اینکه این نشست در محلی خارج از مجلس 
برگزار خواهد شد، گفت: طبق برنامه برگزاری این نشست قطعی است 
امــا باید دید که چه تعداد از نمایندگان در تهران حضور دارند و تلاش 

می کنیم تا این نشست برگزار شود.

مجمععمومیجبههپایداری
مهرماهبرگزارمیشود

قائم مقام جبهه پایداری انقلاب اسلامی گفت: مجمع عمومی جبهه 
پایداری نیز مهر ماه برگزار خواهد شد.

صادق محصولی قائم مقام جبهه پایداری انقلاب اسلامی درباره برخی 
شــایعات پیرامون جدایی آیت الله مصباح از جبهه پایداری تصریح کرد: 
آیت الله مصباح از قبل عضو شــورای فقهای جبهه پایداری بوده و کل 
مصوبات شــورای مرکزی باید مطابق اساسنامه به تصویب شورای فقها 
برســد و ایشان درحال حاضر نیز عضو شورای فقها هستند و ما در زیر 
سایه ایشان و دیگر اعضای محترم شورای فقها از نظرات و راهنمایی های 
فقهای محترم بهره مند می شویم و با ایشان جلسات مرتب برگزار می کنیم.

وی با تاکید بر اینکه جلسات جبهه پایداری با هر سه عضو شورای 
فقها به صورت مرتب برگزار شود، از دیدار خود با دبیرکل جامعه روحانیت 
خبر داد و اظهار داشت: بنده به صورت شخصی خدمت آیت الله موحدی 
کرمانی رسیده ام، اما شورای مرکزی دیدار جدیدی نداشته و هنوز فرصت 

نکرده ایم هماهنگ کنیم تا با شورای مرکزی خدمت آقایان برویم.

 سرویس سیاسی -
نمایندگانملتدرنامهایازاینکهایران
موظفشدهاستقانونمبارزهباتأمینمالی
تروریسمرااصلاحوتبصرهمربوطبهاستثنای
»نهضتهایآزادیبخشوگروههاییکهبرای
مقابلهبااشغالخارجی،استعمارونژادپرستی
مبارزهمیکنند«راازقانونحذفکند،ابراز

نگرانیکردند.
پس از برجام، قــرارداد با کار گروه اقدام مالی 
موسوم به FATF با اعتراض گسترده کارشناسان 
و نمایندگان ملت روبرو شده است که کماکان ادامه 
دارد. در تازه ترین اقدام 6 نفر از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی در نامه ای به حسن روحانی، رئیس 
جمهور ایران به تبعات پذیرش خواســته های کار 

گروه اقدام مالی هشدار دادند. 
نامهنمایندگانمجلسبهرئیسجمهور

FATFدرمورد
در ابتدای این نامه آمده اســت »در پی اطلاع 
نمایندگان مجلس و کارشناســان نسبت به مفاد 
بخشی از الزامات گروه FATF و اظهار نگرانی  آنها، 
شورای عالی مبارزه با پولشویی و وزیر اقتصاد سعی 
کردند از طریق مصاحبه و بیانیه، نگرانی ها را کاهش 
دهند اما از آنجا که متأسفانه در این اظهارات بخشی 
از حقایق مغفول ماند ما جمعی از نمایندگان مجلس 
شــورای اسلامی لازم می دانیم جهت جلوگیری از 
خســارت غیر قابل جبران به کشــور موارد زیر را 

یادآوری کنیم«
این نمایندگان در ادامــه نامه خود آورده اند: 
»یکــی از موارد الزامی کــه FATF از جمهوری 
اسلامی ایران طلب کرده است و مسئولین دولتی 
ذیربط عمداً یا سهواً بر آن سرپوش گذاشته اند این 
است که جمهوری اســلامی ایران خود نقشی در 
تعریف گروه های تروریســتی نداشته و این امر به 
FATF و شورای امنیت سازمان ملل واگذار شود.«
درخواستFATFبرایحذفتبصره

قانونمصوبمجلس
نمایندگان ملت در نامه خود هدف از این تبصره 
را که قانون آن در مجلس تصویب شد، جلوگیری 
از سوءاستفاده دشمنان جمهوری اسلامی ایران و 
برخی سازمان های وابسته به شورای امنیت سازمان 
ملل برای قــرار دادن گروه هــای جبهه مقاومت 
همچون حزب الله لبنان و حماس فلسطین و سایر 

گروه های مجاهد که علیه اســتعمار و تروریســت 
مبارزه می کنند در لیســت تروریســت ها عنوان 

کرده اند.
نمایندگان یکی دیگر از الزامات 41گانه کارگروه 
اقدام مالی )FATF( را که به ایران ابلاغ شــده و 
دولت در خصوص آن تاکنون پاسخی نداده را این 
گونه بیان کرده اند: »ایران موظف اســت »اقدام به 
مسدود کردن وجوه و دارایی های افراد تعیین شده 
در قطعنامه 1267 شــورای امنیت سازمان ملل و 
قطعنامه های بعدی آن نماید«؛ البته روشن است که 
ایران بدون نیاز به هیچ توصیه ای از سوی غربی ها 
قطعنامه 1267 شورای امنیت را اجرا کرده است اما 
نگرانی از آنجا ایجاد شده است که آنها ما را متعهد 
کرده اند اقدام به مسدود کردن وجوه و دارایی های 
افراد تعیین شــده در قطعنامه های بعدی شورای 
امنیت سازمان ملل نماییم، به عبارت دیگر با این 
نحــوه تعامل با گروه اقدام مالی FATF توســط 
دولت محترم، ایران متعهد می شود نسبت به تحریم 
گروه هایی که شورای امنیت سازمان ملل در آینده 

آنها را تروریست اعلام کند اقدام نماید.«
برخیازمقاماتدولتیدرپی
سادهسازیاینموضوعهستند

در ادامــه این نامه ضمــن بیان اینکه برخی از 
مقامات دولتی در پی ساده ســازی موضوع، اعلام 
کرده اند که FATF ســاز و کاری برای بررســی 
حســاب های مالی ایران ندارد با فلســفه وجودی 
ایــن گروه و نیز مفاد الزامات 41 گانه ســازگار به 
نظر نمی رســد، آورده اند: »پیوستن به کنوانسیون 
مبارزه با تأمین مالی تروریسم و کنوانسیون جرایم 
 FATF سازمان یافته )پالرمو ( که از الزامات دیگر
در بندهای 41 گانه است از اختیارات مجلس شورای 
اســلامی و در موارد امنیتی از اختیارات شــورای 
عالی امنیت ملی و رهبر معظم انقلاب اســت و از 
دولت جنابعالی انتظار می رفت به جای اینکه بعد از 
امضای چنین تعهداتی مراتب به مراجع ذی صلاح 

کشانده شود«
درخواســت این نمایندگان در پایان این نامه 
این چنین ذکر شده است: »از جنابعالی به عنوان 
رئیس جمهور و رئیس شــورای عالی امنیت ملی 
انتظار داریم دســتور فرماییــد اولاً اجزای دولت 
تدبیر و امید به جای مجلس شــورای اســلامی و 
سایر نهادهای قانونی تصمیمات فاقد اعتباری که 

از حوزه اختیارات آنها خارج است اتخاذ نکنند، ثانیاً 
در اسرع وقت پاسخ نامه FATF داده شود و برخی 
الزامات خطرناک اعلام شده توسط آن گروه مورد 

رد و طرد قرار گیرد.«
محمدحسین بحرینی نماینده مشهد و کلات 
و عضو کمیسیون اقتصادی، محمد دهقان نماینده 
چناران و طرقبه و عضو کمیسیون قضایی و حقوقی، 
احمد امیرآبادی فراهانی نماینده قم و عضو هیئت 
رئیســه مجلس، محمدحســین فرهنگی نماینده 
تبریز و عضو کمیسیون صنایع، حمیدرضا فولادگر 
نماینده اصفهان و عضو کمیسیون صنایع، محمود 
شکری نماینده تالش و عضو کمیسیون اقتصادی؛ 

امضاکنندگان این نامه هستند.
FATFاحتمالارائهگزارششمخانیاز

بهوکلایملت
اکبــر رنجبرزاده عضو هیئت رئیســه مجلس 
شــورای اسلامی در گفت وگو با تسنیم با اشاره به 
 FATF جمع بندی شورای عالی امنیت ملی درباره
گفت: »محمد باقر نوبخت سخنگوی دولت امروز 
اعلام کرد که شورای عالی امنیت ملی درباره قرارداد 

FATF به جمع بندی رسیده است.«
وی تصریح کرد: »در همین راســتا احتمالاً از 
دریابان شمخانی دبیر شــورای عالی امنیت ملی 
دعوت شــود تــا با حضور در مجلــس درباره این 

جمع بندی گزارشی را به وکلای ملت ارائه کند.«
نماینده مردم اسدآباد در مجلس شورای اسلامی 
بــا بیان اینکه وکلای ملت نگــران تکرار برجامی 
دیگر در کشــور هســتند، ادامه داد: »با توجه به 
بدعهدی های طرف غربــی در نحوه اجرای برجام 
نمایندگان مجلس در قراردادهایی که طرف مقابل 
آن آمریکایی ها و اروپایی ها باشند، حساسیت خاصی 

به خرج می دهند.«
درتوافقFATFمجلسرادورزدند

سیدجواد ابطحی نماینده مردم خمینی شهر در 
مجلــس در گفت وگو با فارس با بیان اینکه توافق 
FATF باید برای بررســی به مجلس ارسال شود، 
اظهار کرد: »قانون مبارزه با تأمین مالی تروریسم 
مصوب سال 94 مجلس تصریح دارد که هر توافق 
و قراردادی باید در اصل 77 عمل شود؛ یعنی اگر 
دولت بخواهد توافق و قراردادی برای این موضوع 
منعقد کند باید به داخل صحن مجلس بیاید و نیاز 

به مصوبه مجلس دارد.«

وی افزود: »در توافق FATF متأسفانه آقایان 
مجلــس را دور زدند و بدون اینکه مجلس آگاهی 

داشته باشد متن توافق را امضا کردند.«
ابطحی ادامه داد: »ارزیابیم این است تا وقتی این 
قرارداد به مجلس آورده نشود تحلیل درستی از آن 
نمی توان ارائه کرد اما آنچه واضح است این توافق 
با تعهدات برجام نســبت معقولی دارد یعنی رفع 
تحریم ها توســط طرف مقابل صورت بگیرد ولی با 
این توافق ایران خودش را تحریم کند؛ کما اینکه دو 
بانک ملت و سپه هم در این خصوص اقدام کردند.«
نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس شورای 
اسلامی اظهار کرد: »با این توافق به  نوعی ما عامل 
سرکوب مسلمانان و ابزار دست صهیونیست ها مبدل 
می شویم ولی اگر دولت می گوید این توافق مفید 
است پس آن را به مجلس باید بیاورد و قطعاً ما با 

چیزی که مفید باشد مخالفت نمی کنیم.«
باقرارگرفتنسازمانهایانقلابی

درلیستتروریسمبرخوردمیکنیم
عزت الله یوســفیان ملا نماینــده مردم آمل و 
لاریجان در مجلس شورای اسلامی در گفت و گو با 
فارس با اشاره به معاهده FATF بیان داشت: »این 
قرارداد باید از دوجهت اقتصادی و گشــایش های 
آن و امنیتی به صورت تخصصی بررســی شود و 
لذا این قانون ابتدا باید در کمیســیون امنیت ملی 
مجلس مطرح و پس از تاییدات و نظرات کارشناسی 
اعضای محترم آن در صحن علنی مجلس به رای 

گذاشته شود.«
یوســفیان ملا اظهار داشت: »تعریف تروریسم 
از نگاه ایران و FATF بسیار متفاوت است اما این 
اختلاف 100درصدی نیست و در برخی مصداق های 
تروریســم همانند داعش، احرارالشام مشترکاتی 
وجــود دارد که این موضــوع می تواند باعث روند 
همکاری باشد ، اما اگر قرار باشد سازمان های انقلابی 
همچون حماس، حزب الله و نیروی قدس در زمره 
سازمان های تروریستی قرار گیرند، قطعاً مجلس با 

قاطعیت با آن برخورد می کند.«
وی در پایان تصریح کرد: »اگر مجلس احساس 
کند که قرارداد FATF امنیت و عزت کشور را زیر 
سوال خواهد برد، با آن مبارزه می کند و طبق قانون 
اگر دولت بخواهد قرارداد معاهدات بین المللی را با 
دولت های خارجی امضا کند، باید ابتدا آن معاهده 

در مجلس مطرح و تصویب شود.«

باارسالیکنامهصورتگرفت

هشدار 6 نماینده مجلس به رئیس جمهور
FATF درباره پیامدهای خطرناک پذیرش

سخنگویدولتدرپاسخبهسؤالیمبنی
براینکهگفتهشــدهبرایسفرروحانیبه
آلمانشرطگذاشتهاند،افزود:آلمانوهیچ
کشوردیگریدرمنزلتینیستکهبرایایران
تعیینتکلیفکندوالبتهاینموضوعقابل

تأییدنیست.
به گزارش فارس محمدباقر نوبخت سخنگوی 
دولت صبح دیروز در نشست خبری خود در پاسخ 
به ســؤالی مبنی بر اینکه گفته شــده برای سفر 
روحانی به آلمان شــرط گذاشته اند، افزود: آلمان 
و هیچ کشــور دیگری در منزلتی نیست که برای 
ایران تعیین و تکلیف کند و البته این موضوع قابل 

تأیید نیست.
نوبخت با بیان اینکه هیچ دولتی نمی تواند برای 
ایران شرط تعیین کند، گفت:  روابط ایران و آلمان 
مثبت و مطلوب است و به منافع ملی یکدیگر احترام 
می گذاریم، هر زمانی سفر رئیس جمهور به آلمان 

قطعی شود اطلاع رسانی خواهد شد.
FATFموضوعینیستکهدررسانهها

بهآنرسیدگیشود
وی درباره FATF  نیز گفت: تاکنون توضیحات 
زیادی درباره ابهامات و اتهامات از سوی مسئولان 
دولتی به خصوص وزیر امــور اقتصادی و دارایی 
مطرح شده است. صرف نظر از اینکه جمع بندی 
این مباحث در رســانه ها، فضای مجازی و گفت و 
شــنودهای مطبوعاتی طرح شود، باید گفت این 
نظام، نهادهای رسمی مشخصی دارد. از تریبون های 
نماز جمعه انتظار تبلیغ و ترویج تقوا، دین و اخلاق 
داریم، انتظار می رود مباحث مطرح شده در شورای 

عالی امنیت ملی نیز مورد احترام قرار گیرد.
ســخنگوی دولــت در ادامه ســخنان خود با 
اشاره به اینکه جمع بندی این شورا درباره سازمان 
یادشده، مشخص است، گفت: جای طرح کامل این 
مباحث در شورای عالی امنیت ملی است. گاهی در 
رسانه ها و تریبون ها، برخی مسئولان مجبور به ارائه 
توضیحاتی می شوند که به هیچ وجه صلاح نیست 
این مباحث در سطح رسانه ای مطرح شود. برخی از 
مباحث را نباید دشمنان بشنوند، ولی گاهی طوری 

سخنگویدولتدرواکنشبهشرطبرلینبرایسفرروحانی:

آلمان در منزلتی نیست كه برای ایران شرط تعیین كند

فضاســازی به وجود می آید که با بیان واقعیت ها، 
سوءاستفاده هایی از ســوی رسانه های کشورهای 

خارجی و متخاصم صورت می گیرد.
نوبخت درباره شروط ایران برای پذیرفتن این 
سند گفت: شرایطی را در این سند می پذیریم که 
در چهارچوب قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 
باشد. در قانون اساسی، نسبت به نهضت های آزادی 
بخش، توضیح واضحی داده شده است. ما با کشور 
کره شــمالی در لیست ســیاه بودیم و الان از این 
لیست خارج شده و در مرحله تعلیق هستیم. هیچ 
توافقی در این باره صورت نگرفته ولی تصریح شده 
هر توافقی که در چهارچوب قانون اساســی است، 

مورد احترام ما است.
نوبخت در واکنش به برخی اخبار رســانه های 
خارجی نسبت به افزایش برخوردها بین نیروهای 
ایرانــی و آمریکایی در خلیج فــارس، گفت: این 
مباحث فضاســازی رســانه های خارجی اســت. 
نیروهای نظامی ما با هوشــیاری کامل از حریم و 

حاکمیت جمهوری اسلامی ایران دفاع می کنند.
هرآنچهگفتهشد

درقراردادهاینفتیاصلاحشد
سخنگوی دولت پیرامون قراردادهای نفتی نیز 

گفــت: هر آنچه که درباره قراردادهای نفتی گفته 
شد مورد اصلاح قرار گرفت.

وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه شنیده 
شــده ایران در دادگاه کرســنت محکوم شده 
جزئیات آن چیســت، افزود: درباره این موضوع 

خبری ندارم.
نوبخت در پاسخ به این سؤال که با توجه به 
اینکه آقای نعمــت زاده اصرار دارد که معاملات 
پتروشــیمی ها از بورس خارج شود، نظر دولت 
چیســت، گفت: بنده مواضع دولت را می گویم 

و دولت چنین موضعی در این خصوص ندارد.
سخنگوی دولت در ادامه نشست در پاسخ به این 
سوال که آیا موضوع املاک  نجومی در شهرداری 
تهران در ســتاد مبارزه با مفاســد اقتصادی مورد 
بررســی قرار گرفته و مطرح شده یا خیر، گفت: تا 
آنجا که بنده اطلاع دارم و در آخرین جلســه این 
ســتاد که حدود دو هفته پیش بود شرکت کردم 

این موضوع مطرح نشده است.
2میلیاردتومانازحقوقهاینجومی

استردادشدهاست
وی در پاســخ به این ســوال کــه آخرین 
گزارش ها نسبت به استرداد حقوق های نجومی 

چیست، اظهار داشت: بر اسا س آخرین موردی 
که هفته قبل از رئیس کل بیمه مرکزی دریافت 
کرده بودم بیش از دو میلیارد تومان استردادی 
صــورت گرفته بود البته با توجه به اینکه طبق 
مصوبه شورای حقوق و دستمزد کاملا هم برای 
مقامات سیاسی و هم بنگاه ها سقف حقوق وجود 
دارد و همه این ها الان تحت کنترل است و ما 
از دستگاه های نظارتی خواهش کردیم ماهانه 
کنتــرل کنند که اگر یک تخلفی نســبت به 
این مصوبه انجام شــد را به ما گزارش دهند تا 

برخورد کنیم.
هجمهبهائمهجمعه

دولت یازدهم علیرغم ادعاهای اولیه مبنی بر 
شــنیدن سخنان منتقدین از ابتدا حمله و هجمه 
به آنان را در دســتور کار خود قرار داده است، این 
رویکرد تا جایی ادامه پیدا کرده اســت که حمله 
و توهیــن به ائمه جمعه تبدیــل به عادت برخی 

مسئولین شده است !
در این راستا سخنگوی دولت در پاسخ به سؤالی 
درباره چرایی انتقادات صورت گرفته علیه دولت در 
تریبون های نماز جمعه اظهار داشت: نمی توان عدم 
آگاهی از اقدامات دولت را مبنای برخی اظهارات 
نامتناسب در تریبون های نماز جمعه دانست چون 
در شهریورماه، تعداد زیادی از وزرا در شهرستانها 
و استانهای مختلف حضور داشتند و از تریبون های 
مختلــف نماز جمعه هم خدمــات دولت به مردم 

بیان شد.
وی ادامــه داد: به نظر می رســد عامل اصلی 
اظهارات اخیر، ناآگاهی نباشد، هر چند اطلاع رسانی 
باید به صورت مستمر به جامعه و ائمه محترم جمعه 
انجام گیــرد ولی انتظار داریم از پدران و برادرانی 
که در تریبون های نماز جمعه ســخن می گویند، 
با مروت و انصــاف درباره خدمات نظام جمهوری 
اســلامی ایران و دولت سخنان خود را بیان کنند. 
هر چیزی که نیاز به تذکر و گوشزد است، دولت با 
فروتنی گوش می کند ولی در برخی موارد، انتظار 
داریم پای بندی به مروت و انصاف را در تریبون های 

نماز جمعه شاهد باشیم.

روحانیدرتماستلفنیامیرقطر:
مسایل منطقه باید تنها از طریق 
مذاکره سیاسی حل و فصل شوند

رئیسجمهوردرتماستلفنیامیرقطرتاکیدکرد:مسایل
منطقهبایدتوسطکشــورهایمنطقهوتنهاازطریقمذاکره

سیاسی،گفتوگوومفاهمهحلوفصلشوند.
حسن روحانی رئیس جمهور کشورمان در تماس تلفنی امیر قطر با 
وی که عصر دوشــنبه انجام شد، با تبریک متقابل عید سعید قربان به 
شیخ تمیم بن حمد آل ثانی، با تاکید بر ضرورت همکاری میان کشورهای 
منطقه به ویژه کشورهای حاشیه خلیج فارس گفت: مسایل منطقه باید 
توسط کشــورهای منطقه و تنها از طریق مذاکره سیاسی، گفت و گو و 

مفاهمه، حل و فصل شوند.
وی افزود: جمهوری اسلامی ایران برای ایجاد و تقویت این روند، از 

هیچ تلاشی دریغ نمی کند و همگان باید در این عرصه بکوشند.
رئیس جمهــور کشــورمان در ایــن تمــاس تلفنی به گســترش 
مــوج افراطی گری، خشــونت و تروریســم در منطقه نیز اشــاره کرد 
و اظهارداشت: متاسفانه منطقه در وضعیت مناسبی نیست و این وظیفه 
بر دوش همه ما است که برای نجات مسلمانان از تروریسم و ایجاد ثبات 

در منطقه و تقویت برادری میان مسلمانان تلاش کنیم.
به گزارش مهر، شــیخ تمیم بن حمد آل ثانی امیر قطر نیز در این 
تماس تلفنی با تبریک عید ســعید قربــان به رئیس جمهوری، دولت و 
ملت ایران گفت: روابط ایران و قطر پیوسته روابطی تاریخی و صمیمانه 
بوده و ما همواره از گسترش و تعمیق همکاری میان دو کشور در همه 
عرصه ها اســتقبال می کنیم و به دنبال روابطی ویژه و متمایز با تهران 

هستیم.
امیر قطر با اشاره به روابط ویژه و متمایز تهران و دوحه اظهارداشت: 
ما معتقدیم که از این روابط باید در جهت حل مسایل پیچیده و سخت 
منطقه اســتفاده کنیم. ایران دارای جایــگاه و نقش ویژه ای در منطقه 

است که ایفای آن نقش در راستای منافع ما نیز هست.
وی بــا تاکید بر ضرورت تقویت گفت و گو بین ایران و کشــورهای 
جنوبی خلیج فارس، تصریح کرد: این گفت وگو بسیار مهم است چرا که 
مشکلات باید روی میز گفت و گو، حل و فصل شوند و نه کسان دیگری 

بیایند و بخواهند آن را حل کنند.
شــیخ تمیم بن حمد آل ثانی در مورد ریشه های گســترش موج 
تروریسم و افراطی گری در منطقه نیز گفت:  بی تردید تقویت ارتباطات 
و همکاری ها میان کشــورهای منطقــه می تواند در جهت منافع مردم 
منطقه باشد که در مواجهه با تروریسم، در شرایط سختی بسر می برند.

خانوادهشهیدرکنآبادی:
وزارت خارجه درباره فاجعه منا

تاکنون پیگیری حقوقی نکرده است
فرزندشهیدرکنآبادیگفت:تاامروزهیچپیگیریحقوقی
دربارهفاجعهمناازجانبوزارتخارجهکشورمانانجامنشده

است.
فرزند شــهید رکن آبادی گفت: سیاست دولت فعلی این است که 
ارتباط با دولت عربســتان به هر قیمتی حفظ شود؛ تمامی سخنرانی ها 
و صحبت هایی هم که تاکنون دیده ایم، حاکی از این مطلب اســت. از 
لبخند آقای روحانی در سفر نیویورک که حتی سفرشان را رها نکردند 
و در سخنرانی های بعدی هم نه عصبانیتی و نه ناراحتی ای وجود نداشت.
وی افزود: شــما روزنامه های سال 66 را ببینید که مسئولین بعد از 
حــج خونین چه مواضعی گرفته اند و روزنامه های الان را هم ببینید! به 
جز آن صحبتی که حضرت آقا در نوشــهر کردند شــما چه صحبتی از 

مسئولان می بینید!؟ 
به گزارش مهر، فرزند شهید رکن آبادی در ادامه گفت: بعد از اتفاقی 
که متاسفانه بعد از شهادت شیخ نمر پیش آمد و عده ای سفارت عربستان 
را گرفتند، خیلی کار سخت شد و عملًا یک بهانه ای به دست مسئولین 

افتاد که هیچ اقدامی انجام ندهند.
نکته دیگر هم اینکه مسئولان ارشد وزارت خارجه درباره پیگیری های 
حقوقی آب پاکی را روی دست ما ریختند و گفتند بروید کمپین مردمی 

تشکیل بدهید! ما نمی توانیم کاری بکنیم!
تا امروز هم هیچ پیگیری حقوقی انجام نشده است! و خانواده ها هم 
حداقل در فضای کنونی کاری از دستشان برنمی آید. الان واقعا دست ما 
بسته است و هیچ کاری نمی توانیم انجام بدهیم، هر مراجعه ای به وزارت 
خارجه داشتیم جواب سربالا گرفته ایم و هیچ کسی پیگیری نمی کند و 

پرونده همینطور مانده است!
وقتی عربستان دشمن ماست و این بلا را سر ما آورده است، عزت و 
اقتدار ما کجاست؟ اصلا عربستان نه، اتباع ما در هر کشوری این اتفاق 
برایشــان بیفتد باید پیگیری شود؛ اما عزت و اقتدار ما کجا رفته؟ عزت 
پاسپورت ما کجا رفته است!؟ پدر من رفت و جنازه اش بعد از دو ماه به 
این شکل برگشــت، نه کسی جواب داده چرا و نه کسی جواب داد که 
چه اتفاقی افتاد و نه کسی معذرت خواهی کرد و نه کسی تضمینی داد 

سال بعد این اتفاق برای بقیه ایرانیان نمی افتد!
نقش ما در این دنیا چیســت مگر ما مســتعمره آنها هســتیم که 
حــق صحبت و دفاع کــردن از خودمان را نداریم؟ ما دقیقا کجای دنیا 
ایستاده ایم؟ منتظریم که ان شاءالله که روزی به ما بگویند چه شده است 

و خون شهدای ما که اینقدر مظلوم هستند، پایمال نشود.
یککارشناسبازارسرمایه:

سیاست دولت باعث تشدید رکود 
شده است

یککارشناسسرمایهگفت:متأسفانهچندسالیاستکه
سیاســتهایانقباضیدولتدرراستایکنترلتورمموجب

سنگینترشدنسایهرکودبراقتصادشدهاست.
ابراهیم خلیلی در گفت وگو با تسنیم با اشاره به اینکه در چند هفته 
گذشته حضور پررنگ حقوقی ها در بازار موجب فعالیت بیشتر حقیقی ها 
در بورس شده است، اظهار داشت: این موضوع علاوه بر بالا رفتن حجم 
و ارزش معاملات، موجب افزایش شفافیت و نقدشوندگی داد و ستدها 

نیز می شود.
وی اضافه کرد: با توجه به این که بازار ســرمایه، رکن اصلی تأمین 
مالی در هر کشور و اقتصادی است بنابراین حضور بیشتر حقیقی ها در 
بورس موجب هدایت نقدینگی به ســمت بازار سهام در راستای تأمین 

مالی بنگاه ها و نیز چرخیدن چرخ اقتصاد می شود.
این کارشــناس اقتصادی تصریح کرد: متأســفانه چند سالی است 
که سیاســت های انقباضی دولت در راستای کنترل صرف تورم موجب 
سنگین تر شدن سایه رکود بر اقتصاد و صنایع شده است که این موضوع 
نمی تواند آثار مثبتی را برای اقتصاد به یادگار بگذارد، بر این اساس یکی 
از اقداماتی که باید به صورت ریشه ای در کشور صورت بگیرد ایجاد این 
فرهنگ و نگرش است که سرمایه های خرد مردم روانه بازار سهام شود 
تا بدین ترتیب بنگاه ها و صنایع، تأمین مالی خود را در بورس انجام دهند 

و شاهد رونق اقتصاد باشیم.
وی ادامــه داد: البته فرهنگ ســازی به خودی خــود موجب ورود 
نقدینگی به بورس نخواهد شد و برای این کار باید زیرساختهایی چون 

ایجاد شفافیت و رفع قوانین و مقررات مزاحم در بورس فراهم شود.
این کارشناس بازار سرمایه تأکید کرد: آن چیزی که در بازار سرمایه 
در سراسر دنیا مطرح است، ورود غیر مستقیم سرمایه گذاران و سهامداران 
خرد به بورس است تا کمترین آسیب را از ریسک ها و نوسانات ببرند و 
این دسته از سرمایه گذاران با ورود به صندوق ها با خیال راحت اقدام به 

کسب سود از بازار سهام می کنند.

به انرژیخطاب اقتصاد استادبرجسته
نمایندگانمجلسنوشــت:»ضروریاست
کهرئیسمحترممجلسازشوراینگهبان
رسماًسؤالنمایندکهآیاقراردادهاینفتی
کهباشــرکتهایخارجیبرایاکتشاف،
ارزیابی،توســعه،تولیدوازدیادبرداشت
منعقدمیگرددتحتشمولاصل77قانون

اساسیهستیاخیر؟!«
مسعود درخشان استاد برجسته اقتصاد انرژی 
و عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبایی در 
نامــه ای خطاب به نمایندگان مجلس به ضرورت 
بررســی دقیق الگوی جدید قراردادهای نفتی و 
همچنین استفســار از شورای نگهبان درباره نیاز 
چنین قراردادهایی به تصویب مجلس اشاره کرد.

درخشــان پیش از این در قالب سخنرانی ها 
و مقــالات مفصلی ایرادات جدی و قابل تاملی را 
درباره الگوی جدید قراردادهای نفتی موسوم به 

IPC مطرح کرده بود. وی در سخنرانی خود در 
دیدار اساتید دانشگاه و فرهیختگان با مقام معظم 
رهبری هم به بخشی از این ایرادات اشاره کرده بود.

وی در ابتدای نامه خود نوشته است: »چنانکه 
مســتحضر هســتید کلیات قرارداد جدید نفتی 
موســوم به آی- پی- ســی در 8 مهرماه 1394 
به تصویب هیئت وزیران رســید اما به سبب نقد 
صاحب نظران و کارشناسان، اجرایی نشد. متأسفانه 
در فرآیند ارزیابی نهادهای قانونی به ویژه مجلس 
شورای اســلامی، دو نکته اساسی به شرح ذیل 
مغفول مانده که شایســته اســت هر چه زودتر 

پیگیری شود.«
درخشان پیرامون نکته اول می نویسد: »مقام 
معظم رهبری علاوه بر اینکه دقت های کارشناسی 
در اجزا و بندهای این قرارداد را ضروری می دانند، 
توجه همه نهادهای قانونی و صاحب نظران را به این 
نکته معطوف می کنند که معیار اصلی در ارزیابی 

قرارداد جدید نفتی این اســت که می بایستی به 
معنای واقعی کلمه، منطبــق با مصالح و منافع 

کلان کشور باشد.«
وی در ادامه می افزایــد: »ازاین رو، در اجرای 
فرمان مقام معظم رهبری، شایسته است که وزارت 
نفت نشســت های تخصصی بــا حضور نهادهای 
قانونــی ذی ربط و کارشناســان و صاحب نظران 
سیاســی، مالی، اقتصادی و حقوقی برگزار نماید 
تا این نکته معلوم شود که آیا این قرارداد جدید 
نفتــی در کلیت خود می توانــد به معنای واقعی 
کلمه، مصالح و منافع کلان کشور را تأمین کند؟«

این کارشناس مســایل حوزه انرژی پیرامون 
نکته دوم خود ضمن اشــاره بــه اصل 77 قانون 
اساســی که تاکیــد دارد »عهدنامه هــا، مقاوله   
نامه ها، قراردادهــا و موافقت نامه های بین المللی 
باید به تصویب مجلس شــورای اسلامی برسد.« 
آورده اســت: »آنان که با قراردادهای نفتی آشنا 

هستند تصدیق می کنند که قراردادهای منعقده 
با شــرکت های خارجی برای اکتشــاف، ارزیابی، 
توســعه، تولید و ازدیاد برداشت از میادین نفت و 
گاز، مطلقاً برای انجام »معامله« نیست. ازاین رو، 
ضروری است که رئیس محترم مجلس از شورای 
نگهبان رسماً سؤال نمایند که آیا قراردادهای نفتی 
که با شرکت های خارجی برای اکتشاف، ارزیابی، 
توســعه، تولید و ازدیاد برداشت منعقد می گردد 
تحت شــمول اصل 77 قانون اساســی هست یا 
خیر؟ در غیراین صورت، آیندگان سؤال خواهند 
کرد که چرا مجلس شــورای اسلامی به مقولاتی 
با چنین درجــه از اهمیت، این چنین بی توجهی 
کرده اســت؟ البته ضرورت این استفسار محدود 
بــه قرارداد با شــرکت های نفتی دولتی خارجی 
نیست بلکه شرکت های نفتی خصوصی خارجی 
را نیز شامل می شود زیرا که نفت از انفال است و 

ملاحظات فقهی خاص خود را دارد.«

سرداردهقان:
آتش بس در سوریه نباید باعث 
تجهیز گروه های تروریستی شود

وزیردفاعوپشــتیبانینیروهایمسلحگفت:آتشبس
سوریهنبایدبهگونهایباشدکهپشتیبانیکنندگانجریانات
تروریســتیازاینفرصتبرایتجهیزوسازماندهیمجدد

گروههایتروریستیاستفادهکنند.
به گزارش فارس، ســردار حســین دهقان وزیر دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح در حاشیه مراسم تشــییع پیکر سردار شهید احمد 
غلامی که صبح دیروز برگزار شد، در جمع خبرنگاران با اشاره به آتش 
بس در سوریه اظهار داشــت:  آتش بس سوریه به عنوان یک وضعیت 

مطلوب مورد نظر همه است.
وی افــزود: امــا آنچــه نگرانــی ایجــاد می کند این اســت که 
پشــتیبانی کنندگان جریانات تروریســتی از این فرصت برای تجهیز 
و ســازماندهی مجدد گروه های تروریســتی استفاده کنند تا بار دیگر 

عملیات های وحشیانه خودشان را نسبت به قبل، بیشتر کنند.
دهقان تاکید کرد: با این وجود همه باید تلاش کنند که آتش بس 
برقــرار باشــد تا به افرادی کــه در مناطق محاصره شــده قرار دارند 
امدادرسانی و کمک کنند و فضایی ایجاد شود که راه حل سیاسی نیز 

برای سوری ها بوجود بیاید.
وزیر دفاع تصریح کرد: دولت قانونی و مشــروع در سوریه مستقر 
است و همگان باید این را تمکین کنند، چراکه آنچه در شرایط فعلی 
در ســوریه وجود دارد این است که هیچ راه حل نظامی وجود نخواهد 
داشت. همچنین اراده جهانی نیز در این مورد باید وجود داشته باشد 

که گروه های تروریستی کاملا از بین بروند.

دکتردرخشان:

مجلسازشوراینگهباندربارهقراردادهاینفتیاستفسارکند


